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Referat

Punkt 1: 9.00 - 9.10 Godkendelse af dagsorden og forslag til fremtidige
punkter.

Dagsordenen blev godkendt

Punkt 2: 9.10- 9.40 Sygefraværsstatistik (Bilag)

HR-partner gennemgik sygefraværsstatistikken for 2023.

Der indledes med en snak to-og-to om lederens rolle ved sygefravær. Efter kort summen,
blev de forskellige synspunkter fremlagt i plenum. Der blev nævnt god arbejdskultur som
forebyggende middel, og forskellen i lederens rolle i fysiks og psykisk sygeforløb.

Efterfølgende blev data gennemgået med det forbehold, at de kun viser indrapporteret
fravær, og ikke hvis man ikke melder sig syg, eller møder syge op på arbejde, samt at
data ikke indeholder årsager og sammenhænge.

Det blev aftalt at der som altid er muligt at konsultere vores HR-partner, hvis der er
spørgsmål ligesom at CSP vil eftersende de specifikke rapporter for de enkelte sektioner.

Punkt 3: 9.40- 9.55 Videre arbejde med trivselsmålingen (GL)

GL og RT gennemgik hurtigt, hvad der er sket i henholdsvis TAP-gruppen og i CMI ift. at
forholde sig til trivselsmålingen. Målingen er ligeledes taget med ind i
arbejdsmiljøarbejdet, og kommer til at vise sig i den kommende APV.

HR-partner vil gerne bidrage - evt. med workshop - hvis sektionerne vil arbejde mere i
dybden med trivselsmålingen.

Punkt 4: 10.05 - 10.45 Status på opgaver i ledergruppen

Dual-use; alle sektioner har været indkaldt til et møde vedr. fase 3 sammen med Ulla K.
Olesen, som er den tilknyttede jurist. Opgaven er denne gang ikke så omfattende, som
de to foregående faser og der indkaldes til møde igen snarest, når alle sektioner har haft
tid til den foreliggende opgave.

Teknologidag med fokus på Satellite and Non-Terrestrial Networks laves i samarbejde
med fakultetet, som har ønsket at blive involveret, og det er nu blevet en tretrinsraket
med møder med CEOs, hub med indlæg og endeligt et møde med politikere.

Sikkerhedskultur; MGC arbejder pt. med denne opgave og er i gang med en kortlægning
over, hvad der skal til for at få den optimale sikkerhedskultur. Det er en sag for hele
universitetet, men MGC ser en mulighed for at få lov at præge form og indhold ved at gå
i front.

Nyt institutnavn; er pt. på standby pga. andre presserende sager.

Defence; Der er i 2024 ikke mange penge fra regeringen og tiltag må derfor vente. Der
er dog et EDF2024 call, som PM vil videreformidle, hvis der er interesse. NFC forbereder
ligeledes et call på 30 mio., som endnu ikke er endeligt defineret, men det forventes at
det kommer til at dreje sig om seed money.
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MGC skal med NFC på studietur til USA bl.a. til Pentagon og andre centrale kontorer og
AAU-kommunikation er i gang med at samle sammen til en større strategisk promovering
af området. ES-ledelsen mødes med dem periodisk.
Ud over de delegerede opgaver skal der nu oprettes et task force (tf) på ES indenfor
defence med PM i spidsen. PM ser gerne at dette tf er oppe at køre umiddelbart efter
sommerferien 2024.
Den overordnede ide med et tf er, at det skal være et midlertidigt forum, der hurtigt kan
tage fat på nye potentielle forskningsområder på tværs af instituttet. Det er en
koordinerende indsats, som ikke må være begrænsende. Andre planlagte tf’er er
indenfor energi, quantum, space, and health og. MJ er administrativ tovholder, da han er
bekendt med emner, der bringes op bl.a. Ifm. ansøgninger.
PP foreslår et task force vedr. systemaspekter til AI.
Erfaringer fra det første tf vil komme i spil ved nye task forces og emnet tages med på
fremtidige LG-møder.

Punkt 5: 10.45 - 11.35 Sektionernes forbrugsramme (bilag)

MGC får ofte e-mails fra sektionerne om, at der mangler penge i sektionerne og han har
derfor fået lavet en oversigt over, hvad pengene i forbrugsrammen reelt er gået til i 2023.
Det er meget forskelligt fra sektion til sektion og formålet med dette punkt er derfor at
åbne for en diskussion i LG og måske inspirere hinanden.

SL vil gerne have forbrugsrammen hævet, men MGC pointerer at der ikke er flere penge
at lægge i denne pulje. Ultimativt vil en øget forbrugsramme her og nu gå ud over en
planlagt øget bemanding. LG vil gerne i god tid se på, hvordan midler skal fordeles i 2025
og 2026.

Punkt 6: 11.35- 11.50 Nyt fra IL og VIL x 2

OA:

• Har haft møder med kommunikationsafdelingen mht. rekruttering og der er en
udfordring med at lave gymnasietilbud. Uddannelseskoordinatorerne er inddraget,
men de føler ikke, de har ressourcerne til det. OA ser gerne at vi får opbygget en
mentalitet, hvor man bidrager til de fælles opgaver uden at skulle honoreres i f.eks.
timer eller andre valutaer. Der var enighed om at det er SLs opgave, at sørge for
at dette bliver tilfældet med afsæt i instituttets metrikker.

MGC:

• Instituttet bliver ofte hørt om status på sabbaticals, da det er et punkt i Viden for
Verden, og han vil derfor gerne at dette adresseres i MUS.
• Der er mulighed for at deltage i Folkemødet på en særlig forskningsscene. Denne
nye scene har fokus på videnskabsformidling og ikke politisk debat.
Programpunkterne er derfor forbeholdt forskere. Invitationen rundsendes til
forskningsgrupperne med opfordring til, at vi kan indstille 3 fra instituttet.
• Forskningsevaluering: Der skal laves en ny forskningsevaluering 2019-2023. det
er stadig i den indledende fase og MGC og RW rækker ud, når det bliver relevant.
• Den nationale rumkonference 2025 skal afholdes af ES. Den ligger meget godt i
tråd med øvrige aktiviteter på instituttet og MGC har sat arbejdet i gang.
• PP’s grundforskningscenteransøgning er gået videre til 2. runde.
• Instituttet har allerede opnået et eksternt hjemtag på 53 mio. ud af target på 61
mio. for 2024
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• ES ligger nr. 1 på AAU på funding direkte fra virksomheder på ikke-
konkurrenceudsatte midler.

Punkt 7: 11.50 - 12.00 Bordet rundt og evt.

CNT:

• CNT Postdoc har fået Marie Curie-projekt

• PP er Invitereret til at deltage i udvalg på TECH til at arbejde med universiteter i
Asien, hvilket han forventer meget af.
• PP sidder i en international bestyrelse i Sverige med forvaltning af statsmidler og
det har været en øjenåbner at se, hvordan man arbejder her. MGC mener, at der
også på AAU arbejdes hen mod en lignende model.

WCN:

• PM kørte en workshop i sektionen med AI i dagligdagen og kom frem til, at man
kunne være bedre til at bruge det i det daglige arbejde. GL kunne fortælle at der er
nedsat et udvalg under rektoratet og der er således et arbejde i gang på
universitetsniveau.
• PM spørger til, hvordan udenlandske medarbejderes er forsikret, hvis de arbejder
hjemmefra i deres hjemland? Der skal følges op for at få klarhed over reglerne. GL
er tovholder.

APMS:

• Endelig går byggeri i gang på SELMA312 – det forventes færdigt næste år.
• Har fået et ESA-projekt.

CMI:

• Der er opstået spørgsmål til forskningsindikatoren og de allokerede points til
rapporter. VBN-redaktionen bør kunne hjælpe med en afklaring.
• Der er kommet rigtig mange ansøgninger fra potentielle studerende fra
Bangladesh, og der mangler nogle retningslinjer for behandling af disse, da
antallet er rigtig stort og det ikke er realistisk at de alle faktisk kommer, hvorfor
arbejdsbyrden med screeningerne kommer til at overstige udbyttet. Det forlyder, at
det er en udfordring på tværs af universitetet.

AIS:

• I samarbejde med studienævnsforpersonen har man set på kommende
studerende, og oplever at flere og flere af de danske ansøgere vil gerne starte
med orlov og altså ikke komme ved førstkommende studiestart. JO spørger til, om
andre har lagt mærke til denne tendens?

Referatet er ikke godkendt.
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